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AKADEMICKÝ SENÁT 
 

Zápis č.  141 

ze zasedání konaného dne 15. března 2013 od 10h v zasedací místnosti u děkanátu. 
 

Přítomni: 

 Bc. Klára Bažantová  

 Silvester Buček  

 Mgr. Otto Eibl, Ph.D.,  

 Mgr. Slavomíra Ferenčuhová, Ph.D. 

 Doc. Mgr. Lenka Lacinová, Ph.D.  

 Mgr. Petr Martinovský 

 Mgr. Michal Pink, Ph.D. 

 Bc. Natália Saganová 

 PhDr. Iva Šmídová, Ph.D.,  

 Doc. PhDr. Martin Vaculík, Ph.D. 
 
Omluveni: 
 
 Bc. Pavel Buršík 

 
Program jednání: 
 
1) Projednání a schválení Návrhu rozpočtu FSS MU na rok 2013 
2) Projednání novelizace Volebního a jednacího řádu AS FSS MU 
3) Různé (podnět V. Tůmy; podnět SK k nahrávání zasedání; další) 
 
Program byl schválen ( 10 pro,  0 proti, 0 se zdržel).  
 
 
Průběh jednání: 
BOD 1: 
 
Tajomník predstavil návrh rozpočtu na rok 2013. V roku 2013 dochádza k výraznému nárastu 
výnosov FSS (z cca 250 miliónov na na cca 310 m) najvýznamnejšie sa na zvýšení výnosov 
podieľa vzdělávací a rozvojvý fond. Naproti tomu výnos zo vzdelávacej činnosti klesol v pomere 
k ostatným zložkám rozpočtu. Oproti prílohe došlo k zmene zvźšenia příspěvku z 9 908 000 na 
11 187 000. Jeden z najvýznamnejších zdrojov príjmov je mobilita študentov a študenti študujúci 
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predmet v cudzom jazku.  
Návrh rozpočtu dodržiava pravidlá na jeho zostavenie, a bol konzultovaný s každým vedúcim 
katedry. Rozpočty katedier skončili s nulovou bilanciou. Väčšina príjmu katedier ostáva na 
katedrách.  
V reakcii na nový pokyn kvestora pribudla nová položka na strane výdajov. Konkrétne sa jedná 
o prídel na fungovanie CJV v sume 24 tisíc kč. 
 
Dotazy: 
 

 Doc. PhDr. Martin Vaculík, Ph.D. 
 
Čím nahradíme výpadok v momente, keď skončia príspevky na štrukturálne fondy? 
 

 Dekan 
 
Vnímame ŠF ako dočasnú záležitosť, keďže ministerstvo nimi nahrádza výpadok z rozpočtu 
ministerstva. Katedra cielene čerpá ŠF spoločne aby katedry nepociťovali záťaž z prípadného 
výpadku. Fakulta vytvára prorastové stratégie (CŽV, štúdium v cudzom jazyku, mobilita atď.). 
Zároveň sa snažíme motivovať katedry k tomu aby sa na prípadný výpadok o niekoľko rokov 
kompenzovali vlastnými prorastovými stratégiami.  
 

 Doc. PhDr. Martin Vaculík, Ph.D. 
 
Koľko získavajú naše fakulty z ukazatela K? Vieme prečo sú niektoré fakulty pred nami? 
 

 Tajomník 
 
Okrem prírodovedeckej fakulty, a lekárskej, kde viac peňazí na výskum tak nejak vychádza z ich 
podstaty. FF a PeadF majú viac študentov a profesorov. Všetky tieto fakulty sú pred nami v RIV 
bodoch. 
 

 Doc. PhDr. Martin Vaculík, Ph.D. 
 
Mali sme 454 nefinancovaných študentov. Ako vznikajú a čo proti tomu robí fakulta? 
 

 Tajomník 
 
Ešte pred rokom sa dal zistiť pomer katedier  na nefinancovaných študentoch, ale s novým 
financovaním fakulty je to problematickejšie, ale v máji by sme mali mať lepšie informácie. 
 

 Dekan 
Okrem tých, ktorý si neplnia študentské povinnosti (predlžujú štúdium), sú aj prípady kedy sa 
jedná o ľudí, ktorí študovali na inej škole a napriek talentovanosti a šikovnosti je z pohľadu štátu 
braný ako presluhujúci študent. Pokiaľ budeme schopný nájsť zdroje na financovanie týchto 
študentov nepovažujeme to za príliš veľký problém. Považujem za zásadné, že študenti si 
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pomaly uvedomujú že poplatky za štúdium prispievajú tým aktívnejším.  
 

 Doc. PhDr. Martin Vaculík, Ph.D. 
 
Ako poplatky za štúdium korešpondujú s podporou mobility študentov? 
 

 Dekan 
Nemal by to byť problém, keďže študent pred odchodom na výjazd musí vedieť, koľko kreditov 
zahraničí získa. 
 

 Mgr. Michal Pink, Ph.D. 
Uvažuje sa nad vylepšením základných počítačov v učebniach? 
 
Tajomník 
Pošlite zoznam, ktoré sú problematické, pozrieme sa na to. 
 
 
Hlasování o usnesení: 
Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity schvaluje Návrhu rozpočtu FSS 
MU na rok 2013. 
Pro 10, proti 0, zdržalo sa 0 
 
 
Bod 2 
 

 PhDr. Iva Šmídová, Ph.D. 
 
Pracovná skupina vytvorila návrh zmien vo volebnom a jednacom poriadku univerzity. 
Cieľom nie je schválenie ale prejednanie 
Prvá úprava sa týka gendrovej korektnosti. 
Druhá úprava sa týka skrátenia mandátu študentskej komory 
Moja alternatíva navrhuje zvýšenie počtu náhradníkov, študentská komora však navrhuje 
skrátenie volebného obdobia na jeden rok. 
 

 Doc. PhDr. Martin Vaculík, Ph.D. 
 
Mne sa návrh úplne nepozdáva, na druhej strane si myslím že o študnetskej komore by mala 
rozhodovat hlavne studentska komora. 
 

 Mgr. Petr Martinovský 
 
Len by som doplnil kolegu Buršíka (člena pracovnej skupiny), že nejde len o zabránenie 
negatívam, ale aj pozitívne aspekty ktoré prinášajú výhody v zastupovaní študentov. 
 

 Mgr. Otto Eibl, Ph.D.  
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Niektoré argumenty sa dajú naopak obrátiť proti pôvodnému zámeru, či sa nezvýši populizmus 
a podobne. 
Z empirickej skúsenosti to asi nezistíme. 
 

 PhDr. Iva Šmídová, Ph.D. 
 
Ako sa to riešilo na iných fakultách? 
 

 Mgr. Petr Martinovský 
 
Hlavne sme sa inšpirovali v zahraničí, v amerických školách je to štandard. Nevieme či sa 
s podobnou fluktáciou študentov stretávajú aj na iných fakultách MU. 
 

 PhDr. Iva Šmídová, Ph.D. 
 
Nestratí tým SK inštitučnú pamäť? 
 

 Silvester Buček  
 
Predpokladáme, že bude dochádzať k znovuzvoleniu niektorých senátorov. 
 

 Mgr. Petr Martinovský 
 
Jeden z nástrjov, ktorý si vieme predstaviť je príručka senátora , ktorá by opisovala približný 
harmonogram a povinnosti senátora 
 

 Mgr. Otto Eibl, Ph.D.  
 
Podľa mňa nie je najvhodnejšie, aby voľba senátorov prebiehala rovno na začiatku školsého 
roka. 
 

 Dekan 
 
Vzhľadom na závažnosť tém preberaných v AS sa prihováram za to, aby mandát ostal dvojročný. 
 

 Mgr. Petr Martinovský 
 
Náš návrh vzchádza zo skúsenosti, a je reakciou na aktuálny stav. Navyše by sme radi predstavili 
ešte drobný návrh na doplnenie a síce sľub senátora. 
 

 Z publika (senátor AS MU) 
 
Obávam sa že návrh na skrátenie volebného obdobia je diskriminačný, keďže vytvára dve 
volebné obdobia pre obe komory a je možné že to na veľkom senáte neprejde. 



- 5 - 

 

 

 

 

 Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 
 
Osobne sa prikláňam k tomu aby ostal dvojročný mandát, a radšej sa zmenil volebný systém na 
alternatívne hlasovanie. Tiež by som možno navrhol zmenu volebných období tak, aby sa každá 
komora volila iný rok. 
 

 Doc. Mgr. Lenka Lacinová, Ph.D.  
 
Chýba mi tam chápanie zodpovednosti senátorov voči inštitúcii. 
 

 Bc. Klára Bažantová 
 
Berieme argumenty na vedomie, padlo mnoho argumentov ktoré sú závažné a principiálne ale 
zatiaľ sa stále držím varianty ktorú sme navrhli 
 

 Silvester Buček  
 
V prípade že sa náhradník dozvie že po roku a pol má nastúpiť do senátu, je pravdepodobné že 
ho to odradí. 
 

 PhDr. Iva Šmídová, Ph.D. 
 
Posledná zmena je v článku 24. 
Novinkou je hlasovanie per rolam, ešte sa však bude prejednávať s legislatívnou komisiou AS 
MU 
 

 Dekan 
 
Prosím ešte zrušiť článok 34, keďže je neaktuálny. 
 

 PhDr. Iva Šmídová, Ph.D. 
 
Hlasovať nebudeme, Volebný a jednací poriadok sa bude riešiť nabudúce. 
 
 
BOD 3 
 
List od Tumu:  
 
V senáte sa prebral Návrh na vypísanie novej súťaže, kde bude podmienkou nemať podlžnosti 
voči fakulte a jej študentom. Túto právomoc má Tajomník. 
Prebehne stretnutie študentskej komory s pánom Tumom. 
 
Nahrávanie: 
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Zhoda sa nenašla, o tomto bode sa ešte bude diskutovať. 
 
SK nástrojem nahrávání zamýšlí přiblížit jednání senátu akademické obci, zároveň reagovala na 
vleklou diskuzi o času, ve kterém jednání probíhá. Komora akademických zaměstnanců 
upozornila na rizika spojená s pořizováním záznamů a oponovala nahrávání těmito argumenty: 
AS vytvoří podklady, které mohou být zneužity (hrozba účelového vytržení konkrétních pasáží z 
kontextu a následná publikace pouze těchto pasáží). Nahrávání zasedání přispěje ke změně 
nálady a povahy jednání, kdy nebude možné v některých případech jednat tolik otevřeně 
(souvisí s prvním argumentem). 
 

 

 Dekan 
 
Pokiaľ je problém len zápis, ktorý  vždy musí niekto robiť  ta fakulta sa pokúsi zabezpečiť 
zapisovateľa.  
 
Deň FSS 
 
18. 4. Prebehne deň fakulty, kde bude prednesená aj správa o stave fakulty, vystúpia aj senátori, 
a celkovo by to malo slúžiť ako osveta. Bude to pravidelne prvý  štvrtok po dni založenia fakulty. 
 

 Silvester Buček 
 
Požiadal by som senátorov aby sa v prípade možnosti aby sa zúčastnili dňa fakulty, aby „senát 
prišiel k študentom“. Podrobné informácie rozpošlem e-mailom, program poobedia sa ešte 
pripravuje. 
Úloha pre všetkých senátorov: premyslieť osvetu senátu. 
 
 
Najbližší zápis bude robiť kolega Eibl. 
 
Nejbližší zasedání AS FSS proběhne 19. dubna 2013 v 10.00.  
 
 
Přijatá usnesení: 
 
2013-03-15/1 
Akademický senát Fakulty sociálních studií Masarykovy univerzity schvaluje Návrhu rozpočtu 
FSS MU na rok 2013. 
 
   

PhDr. Iva Šmídová, Ph.D. 
předsedkyně senátu 

Mgr. Otto Eibl, Ph.D. 
místopředseda senátu 

Bc. Klára Bažantová 
místopředsedkyně senátu 

 
Zapsal Silvester Buček (mírně formálně upravila a doplnila Iva Šmídová) 


